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 גב׳ תמר זנדברג,  

 השרה להגנת הסביבה 
 ירושלים 

 .נ.,ג

 רמלה: מדיניות אכיפה ראויה - מפעל נשרחריגות מהיתר הפליטות של הנדון: 

 

נציגי המשרד בימים האחרונים, וריבוי  בהמשך לשיחת  תלונות מן הציבור המתגורר בקרבת מקום  הי עם 

 , הריני לפנות אליך בנדון כדלקמן: יישהגיעו אל רמלה-למפעל נשר

 

של המשרד להגנת הסביבה בדבר    המכרז  הופעתי במסגרת שימוע שקיים מחוז  2022ני,  ו בי  8ביום   .1

לאור הביצועים הסביבתיים של המפעל, אין זה    טענתי כי, שם  רמלה- חידוש היתר של מפעל נשר

  , וירוהקיימת למניעת זיהום א   דבר שיקבע את הטכנולוגיה  –שנים    7- נכון להעניק למפעל היתר ל

כי התליית ההיתר או הענקתו  ואף מהווה פרס להתנהלות סביבתית לקויה של המפעל.   הדגשתי 

 בגדר חובה.  ,לשיטתי   אלאק אויר נקי״  שנים, איננה רק אפשרי במסגרת ״חו  2-3של    קצרהלתקופה  

 

ניהל את הדיון,   בהמשך לבקשת מנהל מחוז המרכז  .2 דעת מפורטת    של המשרד אשר  הכנתי חוות 

הגשתי אותה למשרד להגנת הסביבה לאחר  .  שמציגה את הבסיס המשפטי והציבורי מאחורי עמדתי

אני מצרף  שפט הסביבתי.  ממספר מומחים מובילים מישראל בתחום המ  םמיתיע שהיא עברה שיפוט  

 שוב את חוות הדעת לעיונך. 

 
חשיבותו   .3 כי  ברור  עמדתי.  את  לקבל  שלא  החליט  הסביבה  להגנת  המשרד  הצער,  למרבה 

  אגב, שהוא  דבר  –מאחורי עמדת המשרד    ה של מפעל מלט היחיד בישראל עמדהכלכלית/ביטחונית  

  רת וקבישנים תמימות, למרות    7- להעניק למפעל היתר לשל משרדך  אך ההחלטה  לגיטימי בעיניי.  

על העמדה  ה בעיקרה  התבסס   , והמועצות האזוריות הסמוכות  העירראשי  כל  לרבות    , ציבורית עזה

בגדר  ן  ר וה שייכות לעב  הפליטות  חריגות מן היתר  ןעל כו,  המפעל השקיע בשיפור מערך השריפהש

 מציאות שכבר איננה אקטואלית. 

 
בחודש מאי ובחודש יוני,    רמלה-מפעל נשרהיו חריגות נוספות של  כי    לאחרונהעתי לגלות  תהופם  אול .4

והנה, בשבוע    .יוגם לא אלי  –  לא הועבר לידיעת הציבור  זה  ומידע,  י שהתקייםלפני הדיון הציבור

ספק כי מדובר  משאיר  שנפלט מארובות נשר שאיננו    כבד ביותר  סרטון של עשן   י שעבר, הועבר אלי

הנוגעים  בשיחותיי עם  יר נקי.  ו נגד חוק או  מובהקת, עבירה  ממפעל מלט  בזיהום חזק ובלתי סביר

כי    ,בדבר דבר  למדתי  להיות  הפכו  אכן  אלה  בשימוע  חריגות  שהוצגה  העמדה  למרות  שבשגרה, 

 הציבורי. 
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היתר הפליטות של  בר  בדהדיון  של  פתיחה מחדש  אשר על כן הריני לפנות אליך בבקשה שתשקלי   .5

א יתכן כי המשרד להגנת הסביבה מצטייר כ״שותף לדבר עבירה״ ומעניק היתר  לרמלה.  -מפעל נשר

  . אני סבור שחוות הדעת שלי מספקת בסיס משפטי לנקיטת צעד כזה מזהם  מפעללשנים    7-פליטות ל

 .כדי לתת הזדמנות אחרונה למפעל לשיפור ביצועים סביבתיים לפני סגירתווקיצור משך ההיתר 

 
נגד הנהלת המפעל, לרבות    ים אישום פלילי  יכתב   לבחון הגשתלעניות דעתי, הגיעה העת  ,  דוזאת וע  .6

  היתה  כזו יתכן כי דרישה  י,  חריגזיהום אויר  של    אילו היה מדובר במקרה בודד יושב הראש והמנכ״ל.  

אשר דיווחו    ,מוגזמת. אולם, בעקבות עדות שניתנה בדיון בכנסת השנה של מומחי משרד הבריאות

)המוזכר    כנראה כתוצאה מחשיפת הציבור לפליטות ממפעל נשר  על תחלואה עודפת בסביבת המפעל 

ויר  ו אמזהמי    פליטות  אין צורך להזכיר כיסלחנית כלפי המפעל איננה סבירה.  עמדה  גם בחוות דעתי(  

.  משריפת פסולת עם מרכיבים רעילים )לדוגמא צמיגים( ,בין היתר ,היום נובעות רמלה-ממפעל נשר

בריאות תושבי רמלה, לוד ומועצה    אחר:  המשרד להגנת הסביבה חייב להתחיל לשדר מסר דומה ש

  ברור היום שההחלטה של המשרד להגנת הסביבה לטפל במפגעים כלומר,אזורית גזר איננה הפקר. 

 . קתמספמן המפעל באמצעות אכיפה מנהלית בלבד היתה שגויה ולא יצרה הרתעה  

 

מפעל מזהם עם רקורד ארוך של חריגות, אני תמיד נוהג    בדברבואי לשקול מהי המדיניות נכונה  ב .7

לכלול במסגרת השיקולים את השאלה הבסיסית: אילו גם אני הייתי מגדל ילדים בסמוך לאותו  

הנסיבות שנוצרו    נוכח רמלה, ל-במקרה של נשר  . המשרד להגנת הסביבהמפעל, מה הייתי מצפה מן  

טחות של המפעל לשדרוג מערכות הסינון והטיפול  למרות ההב)  וריבוי החריגות בחודשים האחרונים

  המשרד להגנת הסביבה לפעול בצורה גלויה ונחושה להגן על הסביבה מן    מצפהאני    (בזיהום האויר

 ולא על המפעל.  ,ת הציבורובריאו 

 
 

 בכבוד רב, 
 

 
 

 אלון טל    פרופ'ח״כ        

 בה והאקלים על הבריאות יו״ר ועדת המשנה להשפעת הסבי                                        

 
 
 

 העתקים:  

 מנכ״לית המשרד להגנת הסביבה 

 מנהל מחוז מרכז, הגנ״ס 

 היועצת המשפטית, הגנ״ס 




